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RTS- Rigorozna kontrola poštovanja mera, građani imaju dve opcije 
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RTS- Radmilo Janković: Na početku smo novog talasa, postali smo zemlja 

koja je na začelju po broju imunizovanih 

RTS- Šekler: Uvek je bolje kombinovati vakcine, javljam se kao dobrovoljac 

– ne bih da ispadnem baba Vanga 

BLIC- INCIDENT U GORNJOJ TOPONICI Pacijent psihijatrijske bolnice skočio 

sa terase, zaposleni tvrde da im treba više dežurnih radnika 

BLIC- "JESEN ĆE BITI NEIZVESNIJA NEGO ŠTO SMO SE NADALI" Doktor 

Đerlek: Trećina mladih je neodlučna, treba naći način da ih motivišemo da 

se VAKCINIŠU 

RTV- Stevanović: Radi aplikacija za procenu zdravstvenog stanja, od nas 

zavisi jačina novog talasa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Rigorozna kontrola poštovanja mera, građani imaju dve opcije 

Nadležni su krenuli u rigoroznu kontrolu poštovanja svih protivepidemijskih mera. Sanitarna i sve druge 

inspekcije, komunalna milicija i komunalna inspekcija u ovom trenutku usmeravaju nadzore prema 

ugostiteljskim objektima, turističkim centrima, objektima za organizovanje svadbi i drugih privatnih 

proslava, ali i prema javnom prevozu, navodi za RTS pomoćnik ministra zdravlja za inspekcijske poslove 

Goran Stamenković. 

Goran Stamenković je gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a naveo da će fokus biti na tome da li se i 

koliko poštuje Naredba o radnom vremenu i prostornim ograničenjima za vreme nepovoljne 

epidemiološke situacije. 

"Krenuli smo u rigoroznu kontrolu svih poštovanja protivepidemijskih mera. Fokus u nadzoru su kontrole 

poštovanja broja korisnika usluga na određenoj površini - poštovanje naredbe ministra zdravlja da svaki 

objekat mora da ima obaveštenje o površini, o broju mogućih korisnika u odnosu na kvadraturu, u 

odnosu na mogućnost i pružanje usluga. Posebno ćemo da vodimo računa o distanci i o nošenju zaštitnih 

maski", objašnjava Stamenković. 

Navodi da su u prvih 11 dana jula Republičke i lokalne inspekcije izvršile 15.363 nadzora, i kako kaže nije 

bilo izrečenih zabrana korišćenja objekata kao što je to bilo u nekom ranijem periodu. 

"Imali smo 37 naloga, dok smo u junu imali 242 naloga i 11 zabrana. Sanitarna i sve druge inspekcije, 

komunalna milicija  i komunalna inspekcija kao ovlašćene inspekcije u ovom trenutku usmeravaju 

nadzore prema ugostiteljskim objektima, turističkim centrima, prema objektima za organizovanje svadbi 

i drugih privatnih proslava, prema javnom prevozu", objašnjava gost Jutarnjeg dnevnika. 



 
 

Ističe da je posebno u problemu javni prevoz u kome, kako kaže, jedan deo građana ali i vozača, ne nosi 

maske. 

"Javni prevoz nam je u problemu, očigledno da se ne poštuju epidemiološke mere, mnogi građani ne 

nose maske. Ja apelujem na sva pravna lica koja se bave javnim prevozom da malo pooštri svoj 

unutrašnji nadzor, svoju unutrašnju kontrolu jer mnogi vozači ne nose maske, što nije dobro, daju loš 

primer građanima i putnicima", ističe Stamenković. 

Pred građanima su dve opcije  

Navodi da građani imaju dve opcije – da poštuju mere ili da ih ne poštuju, što bi kako kaže dovelo do 

pogoršanja epidemiološke situacije u zemlji. 

"Prva opcija je da građani zbog nekog svog zadovoljstva ili svoje odluke apsolutno ne poštuju mere, da 

žive opuštenije, da se ne vakcinišu i da svoje zdravlje dovedu da kažem u neku opasnost i mogući 

epidemiološki rizik, a onda i veliki zdravstveni rizik. A druga opcija je da ipak živimo kao i do sada sa 

jednom obazrivošću, sa jednim poštovanjem, ne samo mera zato što su donete od strane Vlade ili 

ministra zdravlja nego zbog odgovornosti prema drugima u svojoj neposrednoj okolini i prema samom 

sebi. Naravno i da se vakcinišemo. I sada svako od nas treba da dâ sebi odgovor - da li će krenuti u 

jednom ili drugom pravcu", navodi Stamenković. 

 

 

Prvi korak ka fabrici vakcina, potpisan Memorandum o saradnji 

Memorandum o razumevanju i saradnji za proizvodnju kineske "Sinofarmove" vakcine u Srbiji potpisan 

je u Beogradu između Srbije, kineskog proizvođača vakcine i partnera iz Ujedinjenih Arapskih Emirata. 



 
 

Potpisivanje Memoranduma je prvi konkretan korak ka izgradnji fabrike vakcina u Srbiji, a prema rečima 

premijerke Ane Brnabić, cilj je da fabrika bude izgrađena do kraja godine. 

"Imamo ambiciozne ciljeve. Cilj je da do kraja godine izgradimo fabriku za proizvodnju vakcina, da 

paralaleno sa tim radimo i na punjenu i da do kraja godine već imamo 10 miliona doza koje smo napunili 

u Srbiji, a da ubrzo nakon toga počne i sveobuhvatan proces proizvodnje", rekla je Brnabićeva. 

Ukazala je da je danas važan dan za Srbiju, ali i za region, jer ćemo vakcinu imati bliže, biće dostupnija i 

moći ćemo spremnije dalje da se borimo protiv pandemije korona virusa. 

"Ovo je početak i jedne šire saradnje Srbije, Kine i UAE i u oblasti biomedicine, bioinformatike, upotrebe 

veštačke inteligencije u farmaciji. Ovo je nastavak saradnje koju smo počeli tokom teškog perioda kovid 

krize, kada smo zajedno napravili i dve laboratorije za pi-si-ar testiranje", rekla je Brnabićeva. 

Takođe, potpisivanje Memoranduma je i rezultat posete predsednika Aleksandra Vučića u martu ove 

godine Ujedinjenim Arapskim Emiratima, gde je dogovorena saradnja na izgradnji fabrike. 

Premijerka je zahvalila "Sinofarmu" na saradnji tokom kovid krize, navodeći da je Srbija od te kompanije 

kupila četiri miliona vakcina, te da nam je isporučeno 4,2 miliona, jer je 200.000 cepiva donacija, a neke 

količine su isporučene i ranije. 

Brnabićeva je još jednom apelovala na građane da se vakcinišu, dodajući da su kineske vakcine odlične, 

bezbedne, tradicionalne. 

Ambasadorka Kine u Srbiji Čen Bo izjavila je da je potpisivanje Memoranduma važan korak napred u 

saradnji oko zajedničke prozivodnje kineskih vakcina protiv kovida 19. 

"Ovo je jedan novi početak saradnje Srbije i Kine u oblasti farmaceutske industrije", rekla je Čen. 

Navela je i da se Kina trudi da ispunjava obećanje predsednika Si Đinpinga da kineska vakcina protiv 

kovida 19 bude globalni javni proizvod, te da je kineska strana obezbedila i isporučila više od 500 miliona 

doza i supstanci vakcine za više od 100 zemalja i međunarodnih organizacija. 

"Veoma cenimo što Vlada Srbije pruža pomoć drugim zemalja u regionu u vakicinaciji, a kineska strana je 

spremna da ulaže zajedničke napore sa srpskim partnerima i UAE kako bi što pre izgradili fabriku. Srbija 

će imati ne samo dovoljno vakcina za svoju unutrašnju upotrebu, već će moći da pruži i još veću pomoć 

drugim zemljama u borbi protiv pandemije", rekla je Čen.   

 

 

 



 
 

 

 

Radmilo Janković: Na početku smo novog talasa, postali smo zemlja koja je na začelju po broju 

imunizovanih 

Zamenik direktora UKC Niš, prof. dr Radmilo Janković, kaže za RTS da su lekari potpuno saglasni da smo 

na početku novog talasa. Poražavajuća je informacija da smo od lidera u regionu, čak i od jednog od 

lidera u Evropi, postali zemlja koja je na začelju po broju imunizovanih i to će ispostaviti svoju cenu u 

septembru, a ja verujem i ranije, već polovinom avgusta, poručuje Janković. 

Doktor Radmilo Janković kaže da to da smo na početku novog talasa sasvim jasno pokazuju brojke prvih 

pregleda, taj broj na jugu polako raste. 

"Ono što brine sve nas koji smo vodili kovid sistem ovde na jugu, koji je bio pod ubedljivo najjačim 

udarom, jeste kako sačekati taj talas i kako dati precizne informacije i objašnjenja ljudima od kojih 

očekujemo pomoć kako bismo taj talas dočekali što je moguće spremije", kaže Janković. 

Što se tiče mera, smatra da nije realno očekivati pooštravanje mera i neku veću disciplinu. 

"Leto je, ljudi su željni normalnog života, da žive slobodno, većina njih je već na letovanjima. Ono što je 

problematično je da se većina njih bez ikakve kontrole vraća u Srbiju", dodaje Janković. 

Naglasio je da već ima naznaka da se mnogi, a među njima ima i dece sa ekskurzija, vraćaju zaraženi. 

"Ne postoji apsolutno nikakva šansa da će nas novi talas zaobići" 

Na pitanje može li struka da traži uvođenje obavezne vakcinacije, Janković kaže da ozbiljno treba da se 

radi na imunizaciji. 



 
 

"Možda je preteška reč i poražavajuća informacija da smo od lidera u regionu, čak i od jednog od lidera u 

Evropi, postali zemlja koja je na začelju po broju imunizovanih, što je apsolutno neprihvatljivo i to će 

ispostaviti svoju cenu u septembru, a ja verujem i ranije, već polovinom avgusta", naveo je Janković. 

Naglasio je da moramo spremni sačekati naredni talas koji će sigurno doći. 

"Ne postoji apsolutno nikakva šansa da će nas zaobići, moramo podići ukupan stepen imunizacije, 

motivisati pre svega mlade ljude", dodao je Janković. 

"Pada efikasnost vakcina, treća doza važna" 

Kaže da studije govore o tome da efikasnost vakcina pada kada je reč o sprečavanju zaražavanja, čak i 

najefikasnije "Fajzerove" vakcine. 

"Efikasnost je i dalje na visokom nivou što se tiče sprečavanja hospitalizacije na jedinicama intenzivne 

nege i na mehaničkoj ventilaciji, ali ne može izgleda sprečiti u toliko efikasnom nivou zaražavanje", 

objasnio je Janković i dodao da je mnogo problematičnija situacija sa "Sinofarmovom" vakcinom. 

Ukazao je da su se "Sinofarmovom" vakcinom vakcinisali uglavnom stariji sugrađani, koji su se na 

početku imunizovali, kao i da efikasnost te vakcine pada. 

"Moramo biti realni i reći ljudima, oni ne smeju dočekati septembar nespremni, jako je bitno da država 

što pre donese plan i za te ljude", kaže Janković. 

Zbog toga, naglasio je, jako je važno objasniti tim ljudima zašto je bitno da prime treću dozu vakcine. 

"Nema apsolutno nikakvog drugog izlaza iz svega ovoga sem podizanja imunizacije, a taj procenat koji je 

kod nas u opštoj populaciji čak ispod 40 odsto je loš, da ne kažem katastrofalan. Neće nam biti dobro u 

septembru", zaključio je Janković.   

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Šekler: Uvek je bolje kombinovati vakcine, javljam se kao dobrovoljac – ne bih da ispadnem baba 

Vanga 

Imunolog i virusolog Milanko Šekler rekao je za RTS da ne treba bežati od kombinacije vakcina. Uvek je 

bolje kombinovati vakcine, dati različite vakcine, ako je moguće sa različitim sojevima, a ako nije 

moguće, onda sa različitim platformama, poručio je Šekler. 

Egzit je završen, provoda po splavovima će izgleda i dalje biti. Krizni štab bi trebalo 1. avgusta da dâ 

preporuku građanima o trećoj dozi vakcine protiv koronavirusa. 

Prema rečima premijerke, nacionalno telo za vakcinaciju će do 23. jula dati svoje mišljenje Kriznom štabu 

o trećoj dozi, posle čega će Krizni štab dati preporuku. 

Doktor Milanko Šekler sa Veterinarskog instituta u Kraljevu rekao je za RTS da razmišlja o trećoj dozi 

vakcine mesecima i da je to pominjao među prvima, još u martu. 

"Pominjao sam u tom smislu da oni koji su primili vakcinu i dokazano je da su bili areaktivni, ne možemo 

dokazati da je njihov organizam nakon dve doze stvorio ikakav nivo antitela, predlagao sam da se dozvoli 

i treća doza, odnosilo se na starije pojedince, muškarce, kod kojih je imunološki sistem oslabljen da je 

reakcija na vakcinu mnogo slabija nego kod ljudi prosečnih godina i prosečnog zdravlja", napomenuo je 

Šekler. 

Sada kada pričamo o trećoj dozi, govorimo o pojačanju zaštite, da učinimo zaštitu boljom i 

dugotrajnijom. 



 
 

"Iz mog iskustva, uvek je bolje kombinovati vakcine, dati različite vakcine, ako je moguće sa različitim 

sojevima, a ako nije moguće – sa različitim platformama", podvukao je Šekler. 

Ja sam to govorio i pre Nove godine. "Pouzdano kažem iz višedecenijskog iskustva, sigurno je bolje da se 

uradi kombinacija", istakao je Šekler. 

"Taj datum – 23. jul je sutra, kratak je period, ima puno rezultata u svetu, ima država koje su tek počele 

da daju treću dozu, posle Sinifarma su Bahrein i Emirati davali ili Fajzer ili Astra-Zeneku, da vidimo šta su 

dobili kombinacijama i da se onda sve to stavi na sto", predložio je Šekler. 

Smatra da treba da se vide rezultati i naše studije o efkasnosti vakcina – da vidimo šta smo dobili od 

vakcine, koliki je procenat zaraženih i koliko je njih bilo hospitalizovano, kakve su simptome imali od 

pojedinih vakcina, pa da se onda sve to stavi na sto. 

Šekler kaže da ne treba bežati od kombinacije vakcina. "Ako se nemaju podaci o tome, i klinička studija o 

tome, javljam se da bude dobrovoljac i da nađem 50 ljudi da se ispita kombinacija dve vakcine, primio 

sam Sinofram i naći ću 50 ljudi da sada prime neku drugu pa da ispitamo reakciju", kaže on. 

Iako deluje komplikovano, imamo dovoljno kapaciteta za tako nešto, istakao je Šekler. 

Koje vakcine možemo kombinovati 

Šekler kaže da ima stav prema tome, ali nema dokaze za to, svi trenutno rade na kombinaciji. 

"Ubeđen sam da oni koji su primili Sinofarm, sada treba da prime vektorsku platformu, potrebna je 

samo jedna, ne dve doze, ali nemam dokaz", navodi Šekler. 

"Ne bih voleo da ispadne da sam baba Vanga, voleo bih da se to potvrdi, siguran sam da oni koji su 

primili jednu platformu vakcine, treba da prime drugu platformu, možda stavim na papir", rekao je 

Šekler. 

Prema njegovim rečima, vakcinacijom ništa ne možete izgubiti, a možete mnogo da dobijete – da se 

osećate normalnije i slobodnije. 

"U svakom slučaju, posle ovolike priče i iznošenja činjenica, nema potrebe za pritiskom, niko nikog neće 

da juri i da mu uvrće ruke", kaže Šekler. 

Poručuje da je uloga medija ogromna pa bi trebalo što više emisija sa iskustvima ljudi koji su preboleli 

koronu i iskustva ljudi koji su vakcinisani a zaraženi. 

"Treba saslušati žive ljude koji su jurišali na bunkare, iskustva onih koji su se zarazali – vakcinisani i 

nevakcinisani – da se vidi razlika pa da se neki konačno opredele za jedini pravi put – produženje života", 

zaključio je Šekler. 

Principe Egzita primeniti i na druga slavlja  



 
 

Šekler je, govoreći o Egzitu i žurkama, rekao da je Egzit izgledao onako kako je izgledao svake godine 

osim prošle. 

"Ako epidemiološki gledamo, principi koji su uspostavljeni pre organizacije Egzita i ono što je 

dogovoreno sa organizatorom bilo je sasvim korektno i ako je to poštovano na način da su unutar 

koncerta mogli da budu samo vakcinisani, ili sa negativnim testom, ili sa potvrdom da su preležali bolest 

– onda mislim da, bez obzira na ogromnu gužvu, rizici zaražavanja bi trebalo da su jako mali", rekao je 

Šekler. 

Slični ogledi pod sličnim uslovima su vršeni širom Evrope i pokazali su da, ukoliko se primenjuju ovi 

principi, ili čak samo testiranje, udeo novozaraženih u tim uslovima je potpuno zanemarljiv, istakao je 

Šekler. 

Kaže da je čudno zašto se principi sa Egzita ne primenjuju za slične lokacije, organizatore sličnih događaja 

u manjim obimima, na splavovima i u noćnim klubovima. 

Zašto je problem, kaže Šekler, da naložite i vlasniku da može unutar svog lokala da primi samo 

vakcinisane ili dokumentovano prebolele ili sa negativnim testom? 

"Kada bi se to tako radilo, rizici od zaražavanja bi bili minimalni. U uslovima gde postoji ograničenje 

kapaciteta, da se nose maske, da je dobro ventilirana prostrija, a to je podložno nepoštovanju i teško 

proverljivo", istakao je doktor. 

Smatra da bi bilo mnogo jednostavnije principe Egzita primeniti na događaje gde će biti prisutno 

nekoliko stotina ljudi. 

Naveo je primer Beča, gde da biste popili kafu, morate da imate test da ste negativni, a imate punktove 

u svakoj drugoj ulici za testove koji su besplatni. Ako treba da odete kod frizera, u teretanu, restoran, 

lokal potreban vam je negativan test. Podseća da Austrija ima mali broj novozaraženih, a procenat 

vakicinisanih je manji nego kod nas. 

"Ja sam to stalno javno govorio, raspravljao sam se s nekim pravnicima, postavilo se pitanje o ljudskim 

pravima i vakcinaciji. Neke sede glave, pravnici su mi rekli da kada se to dobro pogleda, ti zakoni, da to 

nije tačno i da kada se sukobe dva lična prava, ide se u korist onog koje ima veću društvenu korist i 

manju štetu", objasnio je Šekler. 

Mnogo je veća korist ako je neko vakcinisan i da ima veću dobrobit u svom okruženju, nego onaj ko nije, 

kaže on. 

Smatra da organizator svadbe treba da pozove koliko god hoće ljudi, ali je uslov da mu dođu vakcinisani, 

preboleli kao i oni sa testom. 

Imamo svi prava, i vakcinisani i nevakcinisani, ukazao je doktor. 



 
 

 

 

INCIDENT U GORNJOJ TOPONICI Pacijent psihijatrijske bolnice skočio sa terase, zaposleni tvrde da im 

treba više dežurnih radnika 

Informaciju da je pacijent juče popodne skočio sa terase i povredio skočni zglob, potvrdio je i direktor 

Psihijatrijske bolnice Gornja Toponica Milan Stanojković. On kaže da njihovi pacijenti mogu imati 

nepredvidivo ponašanje, a zaposleni podsećaju na ranije primedbe - da bi trebalo da bude više dežurnih 

radnika. 

Na muškom odeljenju psihosocio rehabilitacije u kasnim popodnevnim satima pacijent je skočio sa 

terase i povredio skočni zglob, potvrđuje direktor za "Južne vesti". 

- Psihijatrijski pacijenti u fazi pogoršanja često imaju nepredvidivo ponašanje. Naše osoblje sve vreme 

vodi računa o njima, vi ne možete u svakom trenutku biti pored svakog pacijenta zato što se na 

odeljenjima nalazi po pedesetak pacijenata. Nije skakao sa sprata, on je skočio sa ne velike visine, sa 

jedne terasice i vraćen je da odeljenje. Čak je izgledalo da povreda nije nešto značajna zato što je hodao, 

nije se nešto posebno žalio na bol, međutim, za svaki slučaj ga je dežurni doktor uputio na rentgen i 

utvrdilo se da je povreda ipak prisutna i da treba da se sanira, to je sve što mogu da vam kažem - kaže 

Stanojković za "Južne vesti". 

Zaposleni u Toponici koji su ranije upozoravali da bi ova klinika trebalo da ima obezbeđenje, kao i veći 

broj radnika zbog specifičnog stanja pacijenata, kažu da i ovaj slučaj potvrđuje njihove primedbe. 

- Tu bi trebalo da postoje rešetke, a ne da može da se beži. Samo bih rekao da je to isto odeljenje na koje 

smo već ukazivali, gde je preminula medicinska sestra. Podsećam, dežurala je samo ona - kaže jedan od 

radnika. 



 
 

Direktor Pshijatrijske bolnice ističe da imaju broj radnika u skladu za kadrovskim planom koji je objavljen 

u Službenom glasniku i koji podrazumeva 487 radnika svih struktura. 

Dodaje da su kolege postupile po pravilima koja nalažu u ovakvim situacijama, pacijet je na Odeljenju za 

ortopediju, a nakon što mu saniraju povrede biće vraćen na Kliniku. 

Podsetimo, pre nekoliko meseci medicinska sestra zaposlena u Specijalnoj psihijatrijskoj bolnici u 

Gornjoj Toponici preminula tokom dežustva, a zaposleni su je pronašli nakon što su čuli pacijente kako 

lupaju na vrata. Kolege medicinske sestre koja je preminula na radnom mestu ukazivale su da je za njih 

veliki problem to što u bolnici na jednom odeljenju dežura samo jedna sestra ili tehničar a preminula 

sestra dežurala je sama na odeljenju sa oko 60 pacijenata. 

 

 

"JESEN ĆE BITI NEIZVESNIJA NEGO ŠTO SMO SE NADALI" Doktor Đerlek: Trećina mladih je neodlučna, 

treba naći način da ih motivišemo da se VAKCINIŠU 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je danas da je četvrti talas virusa korona 

neizbežan s obzirom da nije iskorišćena prilika da se dostigne očekivani procenat imunizacije. 

Đerlek je na TV K1 rekao da je prioritet da se postigne što veći procenat imunizacije i da se približimo 

kolektivnom imunitetu, a da će se o trećoj dozi vakcine Krizni štab izjasniti 1. avgusta nakon preporuke 

Nacionalnog tela za vakcinaciju koje će to učiniti 23. jula. 

- U ovom trenutku moramo naći nove modele motivacije da povećamo procenat imunizacije, a do 1. 

avgusta će javnost dobiti informaciju šta raditi sa trećom dozom - kazao je Đerlek i dodao da je do sada u 

Srbiji vakcinisano 48,6 odsto punoletnih građana. 



 
 

Ono što posebno zabrinjava, kako kaže, jeste što u grupi od 17 do 30 godina ima samo 17,3 odsto 

vakcinisanih. 

- Zbog toga možemo očekivati da će jesen biti mnogo neizvesnija nego što smo se nadali. Mislili smo da 

ćemo postići bolji rezultat u toj populacionoj grupi, ali građani Srbije nisu iskoristili šansu koju su imali - 

navodi. 

Đerlek kaže da se nadaju da će za nekoliko dana broj vakcinisanih preći 50 odsto, ali ukazuje da je to 

daleko od kolektivnog imuniteta. 

Kaže da se država priprema da ovog leta ozbiljno radi kako bi motivisala populaciju od 17 do 30 godina, 

ali kaže i da je istraživanje pokazalo da je 31 odsto neodlučnih građana Srbije. 

- Upravo prema njima teba da krenemo energičnije u smislu razgovora ''oči u oči''. Ono što ja nosim sa 

terena i što sam video jeste da ljudi žele razgovor ''oči u oči'' i kada im objasnite šta su prednosti ljudi 

shvataju i odazivaju se na vakcinaciju - kaže Đerlek. 

Najveća briga mladih, navodi Đerlek, jeste da li su veće posledice ako se oboli od kovida ili od vakcine, te 

dodaje da je dokazano da su veće posledice od oboljevanja, kao i da su vakcine bezbedne. 

- Moramo biti energičniji i direktnije i više razgovarati sa mladim ljudima jer u toj grupi i trećini koja je 

neodlučna nema mesta za oklevanje. Mi oklevanjem ne postižemo ono što želimo, a to je da za što kraći 

period vakcinišemo što više ljudi i napravimo jedan bedem virusu - kazao je Đerlek. 

Kada je reč o vakcinaciji dece, Đerlek kaže da je prioritet bio da se vakcinišu hronično obolela deca od 12 

do 15 godina, ali i tinejdžeri od 16 do 17 godina. 

- Naravno i da preostali predstavljaju veliki rezervoar zaraze i potrebno je razgovarati i sa roditeljima - 

navodi. 

Kada je reč o delta soju, Đerlek kaže da ga specifičnijim čini to što je zarazniji, teže ga je prepoznati, a 

ustanovljeno je i da je vakcina nešto manje efikasna na njega. 

- Brine to što blag pad efikasnosti vakcine postoji, ali na našu sreću ipak je vakcina jedini način da se 

odupremo - kaže Đerlek i dodaje da delta soj više napada mlade upravo zbog toga što su oni najvećim 

delom nevakcinisani. 

Na pitanje da komentariše to što se Srbija pominjala kao zemlja za karantin turizam, Đerlek kaže da je to 

malo preterano, ali da je naša zemlja uspela da uspostavi kontrolu nad virusom i da su zbog toga Indijci, 

kojima nije potrebna viza za ulazak u našu zemlju, odlučili da kod nas provedu vreme u karantinu. 

Napominje da su i dalje na snazi rigorozne mere za ulazak u našu zemlju. 



 
 

 

 

Stevanović: Radi aplikacija za procenu zdravstvenog stanja, od nas zavisi jačina novog talasa 

BEOGRAD - Građani koji posle preležanog virusa kovid 19 imaju tegobe ili osećaju da se njihov ritam 

promenio u odnosu na uobičajeni način života od pre korone, od danas mogu na portalu e-zdravlje da 

urade test samoprocene i saznaju da li postoji potreba za odlazak kod lekara, kaže za Tanjug direktor 

Infektivne klinike KCS dr Goran Stevanović. 

Prema njegovim rečima, cilj aplikacije za praćenje zdravstvenog stanja pacijenata koji su preležali kovid 

19, je da pruži odgovor na pitanja da li i koliko često posle preležane korone treba ići na kontrole, te 

kakve je i da li je ostavila posledice po zdravlje. 

Stevanović ističe i da je aplikacija značajna kako bi se izbegle dezinformacije i građani dobili stručnu 

procenu na osnovu iskrenih odgovora. 

"Praktično, ne postoji organ ili sistem koji ne daje neke tegobe posle korone. Sad treba videti da li su to 

sve baš posledice kovida i to je jedan od razloga zašto smo inicirali test samoprocene. Takođe, da bismo 

mogli da napravimo uvid u situaciju i vidimo koje su i koje bi mogle da budu posledice, a šta nema 

nikakve veze sa koronom", kaže dr Stevanović. 

Objašnjava da je pored stabilne internet veze i računara ili telefona, građanima potreban samo LBO kako 

bi mogle da urade samoprocenu na posledice kovida. 

"Podaci koji uključuju LBO su potrebni da bi sistem mogao da ima uvid u to koliko naših građana se 

prijavljuje da bi shodno tome mogle da se planiraju dalje reakcije zdravstvenog sistema za one kojima je 



 
 

to potrebno. Građani treba da budu iskreni i da odvoje dvadesetak minuta, koliko i traje jedan pregled 

kod lekara", kaže dr Stevanović. 

Na pitanje na šta se građani najčešće žale posle korone, on naglašava da su tegobe različite, ali da je 

širok spektar posledica. 

"Videli smo da kovid ume da ostavi i ozbiljne posledice, poput fibroze na plućima, razne tromboze, 

probleme sa srčanim mišićem. Mnoge i nisu tako ozbiljne, ali remete život. Aplikacija je tu da ljudi mogu 

bez odlaska kod lekara, da naprave bar okvirnu pocenu zdravstvenog stanja", poručuje dr Stevanović. 

Dodaje da test teba da pokaže ima li razloga za brigu i potrebe za javljanjem lekaru, a da će onda dalje 

lekar postaviti dodatnu dijagnostiku ukoliko ima potrebe. 

"Ako imate neke tegobe ili osećate bilo šta što vas razlikuje od vašeg uobičajenog ritma od pre kovida, 

uđete na portal e-zdravlje, popunite test i vidite da li imate razloga za brigu oko posledica kovida ili 

možete slobodno da nastavite sa životom", poručio je on. 

Kada je reč o blažim tegobama, dr Stevanović ukazuje na opadanje kose i na umor koji se javlja te 

savetuje građanima da se posle preležane korone, barem šest meseci posvete više svom zdravlju. 

"Infektolozi su od početka upozoravali i ponavljali da je infekcija virusom kovid19 sistemska infekcija 

koja ulazi kroz respiratorni trakt i kroz pluća sa možda najdrastičnijim manifestacijama na plućima, ali da 

je to jedno sistemsko stanje koje zahvata sve organe, te je oprez neophodan", zaključuje dr Stevanović. 

Od nas zavisi koliko će jak biti novi talas 

Dokle god se globalno ne smiri situacija, kovid će biti pretnja, od svih nas zavisi koliko će nas na jesen 

žestoko pogoditi, a da li hoće, vrlo verovatno da, rekao je danas direktor Infektivne klinike dr Goran 

Stevanović. 

Stevanović je za Tanjug istakao da se i dalje treba paziti virusa korona, jer epidemija nije završena, što 

pokazuju i brojevi, a da se vidi da su se građani opustili. 

"Nije to situacija samo kod nas, već svuda u svetu. Ne može se kod ljudi predugo održati ta pažnja da je 

potrebna preventivna zaštita i kad se čini da su brojevi spustili - sledi opuštanje. To će pomoći virusu da 

se ponovo aktivira i vidimo ne samo kod nas već svuda u okruženju i svetu da brojevi ponovo rastu" 

upozorio je on. 

Na pitanje treba li da se plašimo jeseni zbog novog talasa, dr Stevanović podseća da dolazi i sezona gripa 

i većeg broja respiratornih infekcija, pa građani treba da budu dodatno oprezni. 

"Ja bih istakao da u i dalje najviše treba da se čuvamo od korone. Sa druge strane, jesenji i zimski period 

su vreme gripa. Zahvaljući odličnom odzivu za vakcinaciju protiv gripa prošle godine i merama koje štite 

od respiratornih infekcija, mi praktično grip prošle godine nismo imali, tako da moramo svi zajedno da 

mislimo o mnogim infekcijama", zaključio je direktor Infektivne klinike. 


